
 

 

 
 
 
 
Nr. 136/2020 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 22 iunie 2020, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 18 membri, reprezentanții satelor 
aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, Miklós András – sat Coşeni și Vaszi Etelka - 
sat Chilieni, lipsind: Kondor Ágota, Magyarósi Imola-Piroska. 

Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile Legii nr. 55/2020 privind unele măsuri pentru prevenirea și 
combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, prevederile HG nr. 394/2020 privind 
declararea stării de alertă și măsurile care se aplică pe durata acesteia pentru prevenirea și 
combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, respectiv în conformitate cu prevederile 
art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 57/2019 
privind Codul administrativ prin Dispoziţia emisă de primarul Municipiului Sfântu 
Gheorghe, nr. 823/2020. Ședința se desfășoară prin sistemul de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Antal Árpád-András primarul Municipiului 
Sfântu Gheorghe, Toth-Birtan Csaba viceprimarul Municipiului Sfântu Gheorghe, Kulcsár 
Tünde-Ildikó secretarul general al Municipiului Sfântu Gheorghe.  
 Domnul președinte de ședință JÁNÓ MIHAIL (lb.m/lb.r): „Bună ziua, mă bucur, 
că suntem aici, sănătoși. Prima dată facem prezența. Vă rog să fiți atenți.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă dă citire listei consilierilor în vederea stabilirii 
prezenţei la şedinţă.  
 „Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă supun atenției 
următoarele: potrivit art. 228 din O.U.G. 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua 
parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în 
problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe 
înainte de începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema respectivă. Putem 
să trecem la discutarea proiectelor. Trebuie să vă întreb dacă cineva vrea la diverse să se 
înscrie.” 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Domnul Cochior Andrei, da, la 
diverse.” 
 Doamna consilier RODICA PÂRVAN (lb.r.): ”Rodica Pârvan.” 
 Domnul președinte de ședință JÁNÓ MIHAIL (lb.r): „Da, altcineva? Mulțumesc. 
Supun la vot ordinea de zi, în întregime, așa cum o cunoaștem.” 

Se dă citire de către președintele de ședință a listei consilierilor care votează după 
cum urmează: 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.r/lb. m): „DA.” 
Domnul consilier BÁLINT IOSIF: (lb.m): „DA” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Da, sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „DA.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE: (lb.r): „DA, DA.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r): „DA, de acord” 
Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY: (lb.m): „DA.” 



 

 

Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ: (lb.r/lb.m): „DA.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.r): „DA.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS ZOLTÁN (lb.m): „DA.” 
Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.r/lb.m): „DA.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN: (lb.r/lb.m): „DA.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Da, de acord.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.r/lb.m): „DA.” 
Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.r/lb.m): „DA.” 
Domnul viceprimar TOTH BIRTAN CSABA: (lb.r/lb.m): „DA.” 
Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.r/lb.m): „DA.” 
Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.r/lb.m): „DA.” 
Ordinea de zi în întregime se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 

 Domnul președinte de ședință JÁNÓ MIHAIL (lb.r): „Trecem la primul proiect de 
hotărâre.” 
 PUNCTUL I de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării 
bugetului general al Municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2020. Prezintă: Antal Árpád-
András, primar.  
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r/lb.m): „Vă mulțumesc. (lb.r.): 
Bugetul Municipiului Sfântu Gheorghe este rectificat cu suma de 157.000 de lei. Aceatsă 
sumă este necesară pentru elaborarea unor documentații, care sunt importante pentru 
următorul ciclu financiar al Uniunii Europene, în vederea depunerii pe proiecte la 
Programul Operativ Regional pentru perioada 2021-2027. Avem o scădere, iar la partea de 
taxe și impozite locale o creștere, din această diferență câștigăm această sumă de 157.000 
de lei și totodată mai este o reorganizare a cheltuielilor, în sensul în care str. 1 Decembrie 
1918 se alocă o sumă mai mare, având în vedere faptul că dorim să demarăm licitația în 
urătoarele zile. Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință JÁNÓ MIHAIL (lb.r): „Mulțumesc. Dacă are 
cineva intervenție? Nu, mulțumesc. Trecem la votarea primului proiect.” 

Se dă citire de către președintele de ședință a listei consilierilor care votează după 
cum urmează: 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb. m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier BÁLINT IOSIF: (lb.m): „DA” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Da, sunt de acord cu proiectul de 

hotărâre.” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „DA.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE: (lb.r): „DA, DA.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY: (lb.m): „DA.” 
Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.r): „DA, de acord.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „DA.” 
Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Da, de acord.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.r/lb.m): „DA.” 
Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.m/lb.r): „DA.” 



 

 

Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m/lb.r): „DA.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 173/2020. 
 Domnul președinte de ședință JÁNÓ MIHAIL (lb.r): „Mulțumesc. Comisiile 1 și 5 
au avizat favorabil cu 6, respectiv cu 7 pentru. Deci au fost de acord cele două comisii. 
Putem să trecem la următorul proiect.” 
 PUNCTUL II de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
concesionării fără licitație publică a unui spațiu cu destinația de cabinet medical, situat în 
Municipiul Sfântu Gheorghe, str. Oltului nr. 12. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH BIRTAN CSABA: (lb.r): „Este vorba de două 
operațiuni aici. Prima este constatarea încetării contractului, avut cu d-na doctor Szmolka 
Márta, care renunță la activitatea de medic de familie și concesionarea spațiului 
Cabinetului Medical Familial Popescu SRL, care îi va prelua locul. Este vorba despre 
perioada 1 iulie 2020 și 16 decembrie 2033, și valoarea concesiunii este de 12 euro/mp.” 
 Domnul președinte de ședință JÁNÓ MIHAIL (lb.m/lb.r): „Mulțumesc frumos. 
(lb.r): Cele trei comisii: 1, 3 și 5 sunt de acord. Mulțumesc. (lb.m/lb.r): Vă rog să votăm 
despre proiectul de hotărâre nr. 2.” 

Se dă citire de către președintele de ședință a listei consilierilor care votează după 
cum urmează: 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb. m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier BÁLINT IOSIF: (lb.m): „DA” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Da, sunt de acord cu proiectul de 

hotărâre.” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „DA.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE: (lb.r): „DA.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY: (lb.m): „DA.” 
Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.r): „DA, de acord.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „DA.” 
Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Da, de acord.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.r/lb.m): „DA.” 
Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m/lb.r): „DA.” 

 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 174/2020. 
 Domnul președinte de ședință JÁNÓ MIHAIL (lb.r): „Trecem la proiectul de 
hotărâre nr. 3.” 
 PUNCTUL III de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind acordarea unor 
cărți/cataloage de către Municipiul Sfântu Gheorghe instituțiilor de învățământ 
preuniversitar de stat, în vederea premierii elevilor cu rezultate din localitate. Prezintă: 
Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r/lb.m): „Vă mulumesc. (lb.r.): 
”Prin acest proiect de hotărâre acordăm un număr de 80 de cărți, respectiv cataloage de artă 
instituțiilor de învățământ preuniversitar din municipiu, la solicitarea acestora, în vederea 
premierii elevilor cu rezultate deosebite. Această premiere constituie modalitate de 



 

 

recunoaștere al efortului depus de acestea și la promovarea imaginului școlii și al orașului. 
(lb.r/lb.m): Vă mulumesc.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „O întrebare, dle primar. Există la 
nivel de consiliu local, sau de primărie o adresă către școli, cum că pot organiza 
festivitățile de închidere a anului școlar, sau cum se vor distribui aceste cărți? 
Dumneavoastră cum gândiți?” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): „Fiecare instituție de 
învățământ va decide în felul în care va distribui. Noi acordăm aceste cataloage la 
instituțiile de învățământ. Sunt 8 instituții, fiecare primește 10 și decizia îi aparține, în ce 
formă vor organiza aceste evenimente și cum le vor împărții.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Trebuie să meargă după ele, sau 
dumneavoastră le distribuiți?” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): „Eu cred că putem să le 
distribuim și noi în funcție de cum se solicită. Deci nu este o problemă. Dacă nu vin după 
cărți, atunci distribuim noi.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Am înțeles, bine. Credeam că e o 
formă unică de organizare, dar așa rămâne la...” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): „Solicitările au venit de la 
instituții, deci sunt anexe la acest proiect de hotărâre și e o chestiune tehnică... Da, dacă 
cineva vrea să le ducem, le ducem. Nu cred că aici va fi o problemă.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Da, mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință JÁNÓ MIHAIL (lb.r): „Mulțumim frumos pentru 
răspuns d-lui primar. Cele trei comisii, comisia 1, 4 și 5, în majoritate sunt de acord. 
Trecem la votarea proiectului de hotărâre nr. 3.” 

Se dă citire de către președintele de ședință a listei consilierilor care votează după 
cum urmează: 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb. m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier BÁLINT IOSIF: (lb.m): „DA” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Da, sunt de acord cu proiectul de 

hotărâre nr. 3.” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „DA.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE: (lb.r): „DA, de acord.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY: (lb.m): „DA.” 
Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.r): „De acord.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „DA.” 
Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Da, de acord.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m/lb.r): „DA.” 

 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 175/2020. 
 PUNCTUL IV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
încheierii unui acord de parteneriat între Fundația Creștină Diakonia Filiala Sfântu 



 

 

Gheorghe, Asociaţia Serviciul de Ajutor Maltez în România Filiala Sfântu Gheorghe și 
Direcţiei de Asistenţă Socială Sfântu Gheorghe în vederea participării la “Programul pilot 
de stimulare a participării la educație a copiilor cu părinți plecați la muncă în străinătate“ 
cod MySMIS 137782. Prezintă: Tischler Ferenc, consilier local. 

Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.r/lb.m): „Mulțumesc. (lb.r): În acest 
proiect de hotărâre aprobăm încheierea unui acord de parteneriat între Fundația Creștină 
Diakonia Filiala Sfântu Gheorghe și Asociaţia Serviciul de Ajutor Maltez în România 
Filiala Sfântu Gheorghe și Direcţiei de Asistenţă Socială Sfântu Gheorghe. Este vorba 
despre un proiect POCU, axa prioritară 6, mai concret: Educație și competențe. Scopul 
proiectului este facilitarea la învățământul preșcolar, primar, gimnazial și secundar superior 
pentru 200 de copii ai căror părinți sunt plecați în străinătate, copii din municipiul Sfântu 
Gheorghe. Bugetul estimativ al proiectului este de 4.769.828 de lei, și aportul propriu în 
această hotărâre, pentru că trebuie să aprobăm și aportul propriu, sau contribuția proprie a 
Direcției de Asistență Socială, care este în valoare de 95.396 de lei. Vă rog să susțineți 
acest proiect.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „O întrebare dl. Tischler. Cum se 
face recrutarea copiilor, prin ce filieră?  
 Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.r): „În primul rând pe baza 
informațiilor primite de la Direcția de Asistență Socială, care au o bază de date, respectiv 
prin Inspectoratul Școlar, care și dânșii, în fiecare trei luni actualizează această bază de 
date. Nu sunt așa de mulți copii, slavă Domnului. Sunt copii mai mari care, dar preșcolari 
nu sunt așa de mulți. Noi credem că... Deci informațiile pe care le primim de la 
Inspectoratul Școlar, copii din acea bază de date, aproape toți vor reușit să intre în proiectul 
nostru.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Din biserică nu?” 
 Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.r): „Putem și din biserică, dar nu 
sunt date oficiale, deci finanțatorul ne dă aceste două posibilități: de Asistență Socială și 
Inspectoratele Școlare.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Mulțumesc frumos.” 
 Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.r): „Cu drag.” 
 Domnul președinte de ședință JÁNÓ MIHAIL (lb.r): „Mai are cineva întrebări? 
Nu, mulțumesc frumos. Cele 4 comisii, nr. 1, 3, 4 și 5 au avizat proiectul. Trecem la vot.” 

Se dă citire de către președintele de ședință a listei consilierilor care votează după 
cum urmează: 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb. m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier BÁLINT IOSIF: (lb.m): „DA” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Da, sunt de acord cu proiectul de 

hotărâre nr. 4.” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „De acord.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE: (lb.r): „DA, de acord.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „DA, de acord.” 
Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY: (lb.m): „DA.” 
Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.r): „De acord.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „DA.” 
Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.m): „DA.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Da, de acord.” 



 

 

Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m/lb.r): „DA.” 

 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 176/2020. 
 Domnul președinte de ședință JÁNÓ MIHAIL (lb.r): „Mulțumesc. Trecem la 
diverse. D-na Pârvan Rodica, vă rog.” 
 DIVERSE: 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Mulțumesc. Stimate d-le primar, 
am o problemă, ca de obicei. Părculețul acela dintre blocuri, deci pentru copii, sunt într-o 
stare mai mult decât deplorabilă. V-aș ruga dacă se poate, să intervină Tega, sau cine, 
Gospodărire, sau Grădinăria, sau cine se ocupă de asta, de tăierea copacilor. Au ajuns 
copacii de atârnă deja crengile pe mașini. Ce se poate face, și plus că trebuie cosit iarba din 
incintă. Nu știu dacă oficial s-a dat drumul. Poate copii intră, se joacă, părinții la fel, sunt 
acolo. Nu știu care e situația, dar dacă s-a dat drumul, vă rog din suflet, puțin să fie 
curățate, pentru că sunt... Cum a plouat a crescut iarba, sunt copacii... Trebuie neapărat 
igenizate și curățate crengile și iarba. Vă rugăm frumos, în numele locuitorilor, evident.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): „Da, mulțumesc. Încă nu s-a 
dat drumul la parcurile de joacă, și vă rog să țineți cont de faptul că a plouat foarte, foarte 
mult în ultima perioadă și peste tot vegetația a crescut. Având în vedere faptul, că a ploat 
nici nu s-a putut lucra. Deci cu siguranță, că cel puțin, așa se pare că la sfârșitul săptămânii 
o să fie mai cald, și o să ne ajungem cumva din urmă și o să tundă iarba și se vor tăia 
copacii, sau crengile acolo unde trebuie, dar peste tot a fost o creștere a vegetației 
extraordinar, având în vedere faptul că a ploat practic mai mult de două săptămâni, aproape 
în ficare zi.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Așa este, dar o întrebare: dacă nu 
s-a dat drumul oficial, totuși cum au intrat, că am văzut părinți, copii. Cum se întâplă?” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): „Cei care intră, nu respectă 
regurile în acest moment.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Ce se poate face în condițiile 
acestea. Au reclamat oamenii, nu eu, că eu vorbesc în numele lor, că au spus că nu se poate 
sta și eu am crezut, ca fără să știu au dat drumul, probabil. Oricum trebuiesc curățate, 
adevărat, dar dacă nu au voie să intre în ele... Nu știu cum, habar n-am.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): „Problema este că cei care ar 
trebui să verifice și să controleze au fost trecute în subordinea ministerului de interne. 
Avem foarte multe probleme. Săptămâna trecută am avut o întâlnire, primari de municipii 
cu premierul și cu șefii de la cameră și senat, unde am solicitat să ni se dea înapoi Poliția 
Locală. Ni s-a promis și până la urmă nu s-a întâmplat. Deci în următoarele 30 de zile nu 
vom avea Poliție Locală, iar fără Poliție Locală noi nu avem absolut nici o posibilitate să 
verificăm nimic. Nici disciplina în construcții, nici parcările, și se vede în oraș. Deci eu 
cred că este un moment în care se poate vedea ce însemană să nu existe Poliție Locală. 
Toată lumea parchează unde vrea, toată lumea încalcă regurile cum vrea, de la disciplina în 
construcții până la chestiuni care țin de mediu și de ordine publică. Din nefericire asta e 
situația.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Și dacă se prelungește starea asta, 
înseamnă că așa vom rămâne.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): „Noi am solicitat. Am spus 



 

 

OK, nu este decizia la nivelul primarilor dacă se prelungește, sau nu strea de alertă, însă nu 
se mai explică faptul ca Poliția Locală să fie luată de la noi, pentru că nu mai sunt 
carantine, nu mai trebuie aceste instituții, care ofereau cazare pentru perosane posibil 
infectate, păzite și așa mai departe, deci practic nu prea mai există argumente pentru care 
Poliția Locală trebuie păstrată sub conducerea operațională a ministerului. Ne-au și promis, 
că așa va fi, dar până la urmă tot așa au decis, să rămână. Este chiar punctul 2. Deci nici 
măcar nu era o chestiune în care să spunem, că au uitat ce au promis, pentru că în noua 
Ordonanță pe punctul 2 apare acest lucru, că Poliția Locală rămână subordonată la 
Ministerul de Interne.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Deocamdată. Deci rămâne ca noi 
să ne ocupăm, ca la nivel de oraș, de igenizarea acestor parcuri, să fie curățate.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): „Absolut, absolut, dar vă spun 
încă odată, că a avut loc o creștere extraordinară a vegetației peste tot în oraș.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Mulțumesc frumos dle primar.” 
 Domnul președinte de ședință JÁNÓ MIHAIL (lb.m): „Mulțumim frumos dle 
primar. (lb.r.): Vă rog dl. consilier Cochior Andrei.” 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Mulțumesc frumos. Eu aș vrea să 
întreb pe dl. primar... O să fie al treilea. Când se va începe lucrările de investiții pentru 
Colegiul Național ”Mihai Viteazul”? În 2019 eu am spus că nu se va începe, și discuția 
avută cu dumneavoatră și cu astea, au zis că în 2021 va finanța lucrările. În 2020, suntem 
în luna a șasea, și se pare că nici acum nu o să încep. Vă rog frumos să răspundeți. În 2018 
ați primit peste 1400 de semnături pentru Colegiul Național Mihai Viteazul.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): „Îmi permiteți să răspund?” 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Da, da, sigur.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): „Numărul semnăturilor și 
autorizația de construire nu au legătură unul cu celălalt. Practic noi am obținut fonduri 
pentru modernizări la Colegiul Național ”Mihai Viteazul”, atât fonduri europene, cât și 
fonduri naționale și fonduri locale. Pe cele două proiecte, în acest moment, într-un caz nu 
putem emite autorizație de construcție, deoarece cei de la ISU încă nu au dat autorizație, 
respectiv aviz. Nu cred că cineva poate să ne acuze..., sau poate să acuze pe ISU, că are 
vre-un interes să blocheze investițiile la Colegiul Național ”Mihai Viteazul”, deci pe un 
proiect doar avizul de la ISU lipsește ca să dăm drumul la lucrări și să emitem autorizația 
de contruire, respectiv ordinul de începere a lucrărilor. Pe partea cealaltă, în celălalt 
proiect, acolo este nevoie de avizul de la ISU și de avizul de la monumente din Brașov. 
Pentru a putea organiza licitația pentru execuția de lucrări. Într-un caz vorbim de un aviz 
de la ISU, ca să începem lucrările propriu zise. În celălat caz avem nevoie de aviz de la 
ISU și aviz de la monumente din Brașov, ca să putem organiza licitația pentru construcții. 
Deci eu nu am cum să merg la ISU și să-i oblig să-mi dea avizul până când ei, cu 
proiectantul, într-un caz vorbim de un proiectant din Cluj, în celălat caz de unul din Iași, 
deci vorbim de niște chestiuni care țin de organizarea instituțiilor deconcentarte, și de felul 
în care ei emit avize. Eu nu pot să-i oblig ISU, să dea aviz mai repede decât consideră ei că 
pot da un aviz. Vă mulțumesc.” 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Mulțumesc. Dar firma care a 
câștigat contactul, are autorizația conform Legii 422, ca să lucreze la monumente istorice?” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): „Nu, deci la partea de 
monumente istorice vorbim despre proiectare. Deci noi am licitat proiectantul, proiectantul 
a depus documentația, iar documentația trebuie să obțină multe avize. Unele dintre ele au 
fost obținute, urmează să fie obținută avizele de la ISU și de la monumente. Ceea ce 



 

 

dumneavoatră spuneți e condiție. Adică e normal, că sunt anumite condiții care trebuiesc 
respectate în momentul în care vorbim despre o clădire, care este monument istoric.” 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Bine. A doua întrebare, ca să nu 
rețin lumea. La școala ”Ady Endre”, cineva a spus să studieze Legea 10/2001, să studieze 
Legea 112 din 95, Ordonanțele de Urgență, că sunt o grămadă și Legea 247, ca să vedem, 
să nu cadă pereții jos la anul, și acolo la școala aia, pentru că... Știți și dumneavoastră 
despre ce e vorba. Încă nu s-a rezolvat cartea funciară a școlii.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): „Deci legile pe care le-ați 
enumerat dumneavoastră, Legea 10, Legea 247 sunt legi de retrocedare, și acolo este o 
problemă juridică cu o parte din terenuri. Având în vedere faptul, că există o solicitare de 
retrocedare din partea unor locuitori, cărora au fost luate niște terenuri în mod abuziv de 
regimul comunist.” 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Bun. O să discutăm săptămâna, 
adică joi, când avem ședința, o să discutăm și cu conpatrioții noștrii de la Őrkő, o să facem 
legătura și cu școala Ady Endre. Mie mi se pare că și la Colegiul Național „Mihai 
Viteazul” aceleași lucru este. Există o lege. Vă rog să vă uitați și o să discutăm acuma. 
Legea 187/1938 și atunci o să vedeți dumneavoastră cum se fac gafele în retrocedări și în 
înproprietărit. Eu vă mulțumesc foarte mult.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): „Și eu vă mulțumesc. N-am 
prea înțeles foarte exact legătura dintre Őrkő, ”Ady Endre” și ”Mihai Viteazul”, dar o să...” 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Dl. primar, este. Când s-a făcut 
liceul economic, statul român a plătit, și când s-a făcut zona gării. Deci acum nu putem să 
dăm la toți. Haideți, dărâmăm blocurile. Sunt alte legi, care putea să ...” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): „Dl. Cochior. Nici nu s-a pus 
nici odată problema, ca să dărâmez blocuri, s-a pus doar problema ca acei oameni să fie 
despăgubiți, care au avut de suferit în urma...” 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Corect.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): „... naționalizărilor abuzive, 
făcute de comunism.” 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Mulțumesc, mulțumesc.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): „Și eu vă mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință JÁNÓ MIHAIL (/lb.r/lb.m): „Mulțumim frumos. 
Neavând alte probleme, alte intervenții, vă doresc o zi bună. La revedere.” 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței extraordinare a Consiliului Local din data de 16 iulie 2020. 
  
 PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ                           SECRETAR GENERAL 
              Jánó Mihail               Kulcsár Tünde-Ildikó 

 
 

 
 


